

Hon. Mr. Armand felt grateful for the honour conferred upon him in inviting him to second the resolution for an Address under the present auspicious circumstances. Thanks to a kind Providence and to the liberal laws which govern us, the country enjoyed peace and prosperity. But this prosperity would increase, if the Government and people united in encouraging all attempts made to open up direct communication between the various sections and parts of the Dominion. He was happy to know that such attempts were now being made. Enterprising men, men of large capital, either individually or by forming societies, had seen the immense advantages to be derived by the country from such important works. Railroads were now being constructed in various parts of the Dominion, but he hoped that the Government would unite with those enterprising men he was alluding to. He then referred to the necessity of constructing the Georgian Bay and Ottawa Canal, by means of which the whole of the Western trade could be carried, thus opening to navigation and agriculture, the immense and fertile valley which lies between the Bay and the Ottawa District. The hon. gentleman then referred to the state of our Militia and said that the loyalty and patriotism displayed by the Volunteers were a source of pride to Canada—the alacrity with which they rallied at the first call to arms, and the gallantry which they displayed in action were gratifying to our national honour—they nobly performed their duty, and deserved the praise and gratitude of the whole Dominion. Referring to the annexation of the North-West, he attributed the success achieved by the peaceful settlement of that question to the liberal policy adopted during the last session with regard to the treatment of the inhabitants of that Territory. By the annexation of the North-West, the limits of the Dominion of Canada extended from the Atlantic to the Pacific, being the largest Territory possessed by any nation on the face of the earth with the exception of Russia. The hon. gentleman then praised the action of the Government in bringing in measures for the assimilation of the Currency of the Dominion, and for the regulating of weights and measures, and for the consolidation and amendment of the Inspection Laws. These measures, if adopted, would no doubt be a great benefit to the country. He (Mr. Armand) would not close his remarks without referring to the friendly relations which should exist between the different national elements which compose the population of this great Dominion; if all nationalities, French, English, Scotch and Irish remained united, then there was nothing to be dreaded for the future prosperity of the country. Many might have political opinions differing from their neighbours, but all should be united on one question, that is, in the upholding of the honour of our country, and in

L'honorable M. Armand est reconnaissant de l'honneur qu'on lui a accordé en lui demandant d'appuyer la proposition d'adoption d'une Adresse dans les circonstances actuelles favorables. Grâce à la divine Providence et aux lois libérales qui nous gouvernent, la paix et la prospérité règnent au pays. Cette prospérité augmenterait si le gouvernement et le peuple canadien encourageaient de pair les tentatives d'établissement de communications directes entre les diverses sections et régions de la Puissance. Il est heureux d'apprendre que de tels efforts sont tentés. Les hommes entrepreneurs et les détenteurs de capitaux importants, individuellement ou groupés en sociétés, ont perçu les immenses avantages de ces importants travaux. La construction de chemins de fer est maintenant amorcée dans diverses régions de la Puissance, mais il espère que le gouvernement se joindra aux hommes entrepreneurs auxquels il fait allusion. Il fait ensuite mention de la nécessité d'aménager la baie Georgienne et de construire le canal Rideau par lesquels s'effectuerait tout le commerce de l'Ouest; ainsi l'immense vallée fertile entre la baie et la région d'Ottawa serait ouverte à la navigation et à l'agriculture. L'honorable sénateur affirme, au sujet de notre Milice, que la loyauté et le patriotisme des volontaires sont une source d'honneur pour le Canada; l'empressement avec lequel ils se sont alliés dès le premier appel aux armes et la bravoure qu'ils ont déployée contribuent grandement à l'honneur national. Ils se sont noblement acquittés de leur tâche et méritent l'éloge et la gratitude de toute la Puissance. Il attribue le succès du règlement pacifique de la question de l'annexion des Territoires du Nord-Ouest à la politique libérale adoptée à la dernière session sur la façon de traiter les habitants de ce territoire. Avec l'annexion des Territoires du Nord-Ouest, les frontières de la Puissance du Canada s'étendent de l'Atlantique au Pacifique, le plus grand territoire possédé par une nation, exception faite de la Russie. Puis, l'honorable sénateur fait l'éloge du gouvernement qui a déposé des projets de loi pour l'uniformisation de la monnaie, pour la réglementation des poids et mesures et pour l'unification et la modification des lois sur l'inspection. Le pays pourrait grandement bénéficier de l'adoption de ces projets de loi. Il (M. Armand) ne veut pas terminer sans faire allusion aux rapports amicaux qui devraient exister entre les personnes de différentes nationalités qui forment la population de la Puissance: si les citoyens d'origine française, anglaise, écossaise et irlandaise restaient unis, il n'y aurait rien à craindre pour la prospérité future du pays.

Les opinions politiques de chacun peuvent différer, mais tous devraient s'entendre sur une question, soit le maintien de l'honneur de notre pays, en s'efforçant par tous les moyens